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REVISTA PRESEI 

 

  

 Pichet al sindicaliştilor Cartel Alfa la Ministerul Finanţelor 

Sindicaliştii CNS Cartel Alfa pichetează marţi, între orele 10:00-12:00, sediul 

Ministerului Finanţelor, conform programului aprobat de Comitetul Confederal. 

 

Principalele revendicări ale sindicaliştilor sunt: un salariu minim decent, pensii 

echitabile, servicii publice de calitate, deblocarea negocierii colective, taxare justă 

şi aplicarea corectă a legislaţiei. 

 

Comitetul Confederal al CNS Cartel ALFA a decis, în 11 ianuarie 2021, 

declanşarea unui program de acţiuni de protest "în urma analizei situaţiei actuale, a 

programului de guvernare, a măsurilor luate sau anunţate de actualul guvern, care 

dezavantajează profund şi preponderent categoriile de lucrători reprezentate de 

confederaţie, şi, mai larg, categoriile cele mai sărace ale cetăţenilor". 

 

Programul acţiunilor de protest a debutat în 14 ianuarie cu "Caravana drepturilor 

sociale". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sindicatul de la metrou, condus de Ion Radoi, anunta un protest la 

Ministerului Transporturilor dupa scandalul cu ministrul Catalin Drula 

Biroului Executiv al sindicatului Unitatea - Sindicatul Liber din Metrou (USLM) a 

transmis Primariei Municipiului Bucuresti si Jandarmeriei Romane o adresa prin 

care s-a solicitat aprobarea pentru organizarea unor pichete de protest, in fata 

Ministerului Transporturilor si Infrastructurii, la finalul acestei saptamani, anunta 

publicatia BuletindeBucuresti.ro. 

 

 

https://buletin.de/bucuresti/sindicatul-metrorex-proteste-in-fata-ministerului-transporturilor/?fbclid=IwAR1909yUEvsvcmvhPzK7qEL5A-BlQDwXYPOt1h-jZOhB1pAfnMeBj1BK8y8
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Decizia sindicalistilor vine pe fondul controlului anuntat de ministrul 

Transporturilor, Catalin Drula, ca urma a negocierilor pe marginea 

Contractului Colectiv de Munca din toamna anului trecut in urma carora s-a stabilit 

o majorare a salariilor cu 18%. Asta in conditiile in care incasarile din vanzarea de 

cartele si abonamente s-a prabusit in 2020 din cauza restrictiilor cauzate de 

pandemie. 

 

"Salut prieteni! Ieri in cadrul sedintei Biroului Executiv USLM, Presedintele 

sindicatului, Ion Radoi a propus modalitatea prin care se va actiona in urma 

declaratiilor tendentioase ale ministrului Catalin Drula. 

 

Stiti cu totii ca in ultimile zile capul de afis ale tuturor stirilor, a fost salariul 

lui Lionel Messi si salariile lucratorilor de la metrou. Nu e rau! Inseamna ca mass-

media este interesata numai de cei a caror valoare este certa. 

 

Proteste anuntate pentru joi si vineri 

 

A fost emisa astfel adresa USLM nr 40/05.02.2021, atat catre Primaria 

Municipiului Bucuresti, cat si catre Jandarmeria Romana, adresa prin care s-a 

solicitat aprobarea pentru organizarea unor pichete de protest, in fata Ministerului 

Transporturilor si Infrastructurii, in datele de 11 si 12.02.2021, pichete la care nu 

pot participa, conform HG nr 3 din 12.01.2021 privind prelungirea starii de alerta, 

decat 100 de persoane,desi in metrou sunt peste 5000 de nemultumiti, jigniti de 

ministrul Drula si de cei care, asmutiti de acest ministru, in necunostinta de cauza, 

s-au dat si ei cu parerea. 

 

Scopul organizarii acestor pichete de protest, asa cum l-a definit Presedintele 

USLM, Ion Radoi, consta in urmatoarele: 

 

1) Refuzul ministrului Drula de a modifica HG nr 482/1999 prin armonizarea 

acesteia cu noile reglementari aparute in diferite acte normative, precum si intentia 

acestui vremelnic ministru de a elabora un proiect de lege privind organizarea, 

functionarea si dezvoltarea transportului public cu metroul, desi in Romania nu 

exista decat metroul bucurestean. Aceasta lege insa deschide ministrului Drula 

calea legala pentru privatizarea unor activitati. 

https://ziare.com/catalin-drula/
https://ziare.com/stiri/colectiv/
https://ziare.com/ion-radoi/
https://ziare.com/lionel-messi/
https://ziare.com/stiri/metrou/
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2) Intentia ministrului Drula de a aplica la Metrorex masuri concrete de 

restructurare, fara a tine cont de deficitul de personal existent si de faptul ca 

Metrorex este o unitate strategica de interes national. 

 

3) Faptul ca actualul Consiliu de Administratie provizoriu, mentinut in functie de 

ministrul Drula, nu sustine si nu isi asuma rezultatul negocierilor colective de la 

metrou, desi acestea s-au desfasurat si incheiat in baza mandatului dat de acelasi 

Consiliu de Administratie provizoriu. 

 

4) Neaplicarea celor stabilite in urma negocierii CCM 2020/2021 tuturor 

salariatilor societatii, contrar prevederilor Legii nr 62/2011 si Codului Muncii. 

 

5) Neacordarea bonusurilor prevazute in CCM desi din punct de vedere bugetar 

acestea puteau fi suportate. 

 

6) Lipsa de reactie a ministrului Drula fata de situatia conflictuala existenta la nivel 

de Metrorex SA, datorita prestatiei actualului Consiliu de Administratie provizoriu, 

precum si faptul ca ministrul Drula refuza in mod constant sa aiba o discutie cu 

reprezentantii sindicatului de metrou", se arata intr-o informare a USLM. 

 

Ministrul Transporturilor, despre contractul de crestere a salariilor cu 18% la 

Metrorex: Acea renegociere este invaluita in mister 

Ministrul Transporturilor, Catalin Drula, a declarat joi, 4 februarie, la Dialogurile 

Ziare.com, despre renegocierea contractului colectiv de munca al Metrorex ca este 

"invaluita in mister", motiv pentru care a trimis Corpul de Control la companie. 

 

"Acea renegociere a contractului colectiv de munca este invaluita in mister, cu tot 

felul de delegari intre Consiliul de Administratie. Lucrurile nu sunt clare, tocmai 

de accea am trimis Corpul de Control. Evident, misiunea de control abia incepe si 

dureaza, pentru ca trebuie sa vada toate documentele si vrem un rezultat serios, nu 

unul de pe azi pe maine, asa ca inca nu am rezultatele. (...) Dincolo de asta, raman 

afirmatiile liderului de sindicat Radoi, care nu intelege ca traim cu totii intr-o tara, 

avem un buget pe care il platesc romanii din toata tara", a declarat Catalin Drula la 

Dialogurile Ziare.com. 

 

https://ziare.com/stiri/metrorex/
https://ziare.com/stiri/metrorex/drula-renegocierea-contractului-de-munca-de-la-metrorex-este-invaluita-in-mister-1660453
https://ziare.com/stiri/metrorex/drula-renegocierea-contractului-de-munca-de-la-metrorex-este-invaluita-in-mister-1660453
https://ziare.com/stiri/sindicat/
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Ministerul Transporturilor nu a facut, insa, precizari in legatura cu legalitatea 

contractului de munca de la Metrorex. 

 

"Tocmai pentru ca este un control in curs, nu as vrea sa fie influentat in niciun fel. 

Vreau ca oamenii sa se uite pe documente. Am auzit si eu explicatii, pasari de 

responsabilitati, dar fiind un control in curs, vreau sa ii las pe acei oameni sa 

gaseasca adevarul", a adaugat Drula. 

 

Drula: Avem societati intr-o situatie nefericita. Nu vrem sa ajungem acolo 

 

Intrebat ce ar putea sa faca in privinta contractului colectiv de munca, daca il poate 

anula sau poate cere o renegociere, Drula a raspuns ca depinde de rezultatul 

controlului. 

 

"Depinde si de rezultatele acestui control. Evident, un contract este intre doua parti. 

O renegociere trebuie sa fie pe masa mai ales cand este in interesul sanatatii 

societatii. (...) Nu cred ca problema se poate pune in termeni de conflict. Adica, 

vine domnul Radoi, ameninta cu o greva si suntem toti pe spate de amenintarile lui. 

Cadrul relatiei dintre management si partener social este unul de dialog. 

 

Daca o privim doar in termeni de amenintari si de lupte, bineinteles ca exista tot 

felul de masuri care poate fi luate de un actionar care nu isi mai permite sa suporte 

o cheltuiala. Exista restructurari, dar nu cred ca trebuie sa mergem in zona aceasta, 

ci trebuie sa gasim acel punct de rezonabilitate, care sa permita societatii Metrorex 

sa evolueze si sa creasca sustenabil, iar salariile sa creasca pe baze sustenabile. 

 

In momentul in care nu iti mai poti plati obligatiile, evident ca exista consecinte 

legale pentru o societate si avem o gramada de societati intr-o situatie nefericita si 

nu vrem sa ajungem acolo", a declarat Drula. 

 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/conflict/
https://ziare.com/stiri/greva/
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Portretul celui mai puternic lider sindical din Romania 

 

Ion Radoi, fost parlamentar PSD, este liderul de sindicat de la metrou de peste 15 

ani, timp in care a cunoscut 20 de ministri ai Transporturilor si mai multi directori 

ai companiei Metrorex, negociind cu fiecare, aproape an de an, binele angajatilor 

in dauna stabilitatii financiare a companiei. 

 

Ion Radoi detine, in prezent, mai multe functii si anume: presedintiile Sindicatului 

liber metrou - Unitatea si a Federatiei Sindicatelor din Transporturi, Transloc si 

Servicii Publice "ATU Romania". In plus, el este membru in Comitetul executiv al 

Federatiei Europene a Transportatorilor. 

 

Liderul de sindicat a intrat in Parlamentul Romaniei in anul 2000, din partea 

PDSR, care a devenit PSD. A urmat legislatura din perioada 2004-2008, unde a 

fost senator din partea PSD Giurgiu. 

 

Omul care anunta grevele la metrou 

 

Liderul de sindicat este, adesea, cel care anunta grevele de la metrou atunci cand 

negocierile pentru un nou contract colectiv de munca cu conducerea companiei 

Metrorex si Ministerul Transporturilor esueaza. 

 

Presa relata despre grevele sindicalistilor de la metrou inca din 2010, cand angajatii 

Metrorex au paralizat traficul, ca semn de protest pentru ca nu primeau majorarile 

salarile dorite. In final, liderul Sindicatului Liber Metrou, Ion Radoi, a anuntat ca a 

obtinut o crestere de salariu intre 3,7% si 10%. 

 

Mai recent, spre finalul anului 2018, negocierile pentru un nou contract colectiv de 

munca erau in toi, iar sindicalistii cereau o marire de 42% a salariilor. Pentru ca 

Metrorex si Ministerul Transporturilor nu cedau, angajatii amenintau cu greve. 

 

Ministrul Transporturilor de la acea vreme, Lucian Sova, membru PSD, lansa 

un atac la adresa lui Radoi. El declara ca greva de la metrou este pentru 

conservarea privilegiilor comerciantilor din statiile de metrou, spatii pe care le 

inchiriza sindicatul si de pe urma carora castiga bani.  

https://ziare.com/stiri/metrou/ion-radoi-cel-mai-puternic-lider-de-sindicat-de-la-metrou-1660690
https://ziare.com/stiri/metrou/ion-radoi-cel-mai-puternic-lider-de-sindicat-de-la-metrou-1660690
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/lucian-sova/
https://ziare.com/stiri/atac/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 februarie 2021 6 

 

In plus, el a declarat ca santajul sindicalistilor lui Radoi scumpeste calatoria cu 

metroul. 

 

Tot Sova facea publice cresterile de salarii din ultimii ani, astfel: in 2015, 

veniturile au crescut cu 9%, in 2016, cu 12%, in 2017, cu 21%. La finalul 

negocierilor din 2018, sindicalistii s-au multumit cu lefuri mai mari cu 20%. 

 

In 2019 a venit randul mecanicilor din Metrorex pentru a ameninta cu greva, 

acuzand compania ca nu face interventiile si reparatiile necesare in subteran. Pe 

lista de revendicari se regaseau si modificari la contractul colectiv de munca, mai 

exact, la salarii. 

 (Sursa: ziare.com) 

 

 Legea bugetului e gata. Cîțu: Va fi în dezbatere publică mâine sau poimâine. 

Sporurile bugetarilor, plafonate 

Legea bugetului este finalizată şi va fi făcută publică marţi sau miercuri dimineaţă 

cel târziu, a anunţat prim-ministrul Florin Cîţu, care a precizat că ţinta de deficit 

rămâne asumată la "7 - 7,1%". 

 

"Va fi în dezbatere publică mâine sau poimâine. Am avut de clarificat câteva 

măsuri, care vor fi printr-o ordonanţă de urgenţă sau amendamente în Parlament, 

cu cei de la coaliţie, cu coaliţia de guvernare. Legea bugetului este finalizată, va fi 

în transparenţă publică mâine sau miercuri dimineaţă, cel mai târziu", a afirmat 

Florin Cîţu la Parlament, întrebat despre Legea bugetului de stat. 

 

Premierul a precizat că ţinta de deficit asumată prin proiectul Legii bugetului este 

între "7% şi 7,1%". 

Cîţu a spus că, deocamdată, nu a primit planurile de restructurare de la companiile 

de stat cu pierderi. 
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"Şi v-am spus că restructurarea se poate face în două feluri: ori vin ei cu program 

de restructurare, ori facem cum am făcut anul trecut, limităm subvenţiile numai 

către companiile care sunt profitabile şi celelalte trebuie să vină cu un plan de 

restructurare", a explicat Cîţu. 

 

Întrebat despre sporurile din sectorul bugetar, Cîţu a menţionat: "Despre aceste 

amendamente vorbim, ele există, ori prin ordonanţă, ori vor fi în Parlament, e 

vorba de o plafonare în acest moment, dar urmează o Lege a salarizării care va lega 

sporurile de performanţă în sectorul bugetar". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ludovic Orban anunță că pensiile vor crește abia în 2022, printr-o revenire 

la vechea formulă de calcul – rata inflației plus jumătate din creșterea 

salariului mediu pe economie. Nu s-a luat o decizie privind sporurile 

bugetarilor, dar pentru 2021 nu se vor mai acorda vouchere de vacanță. 

Anunțul președintelui PNL a fost făcut după o întâlnire cu liderii coaliției de 

guvernare, în condițiile în care premierul Florin Cîțu a anunțat că mâine va fi 

prezentată Legea Bugetului. 

Principalele declarații: 

 Pensiile vor crește de la 1 ianuarie 2022, iar formula de compensare va fi 

100% păstrarea puterii de cumpărare (inflația-nr) si 50% din salariul mediu; 

 Nu se mai emit noi vouchere de vacanță pentru bugetari, dar rămân valabile 

și pot fi folosite în 2021 cele emise în 2019 și 2020; 

 Am discutat despre sporurile bugetarilor, dar nu am luat o decizie. Se va face 

o analiză amplă legată de acest subiect. Sporul de 30% acordat angajaților 

din prefecturi nu se va mai acorda în acest an. 

Mai devreme, premierul Florin Cîțu anunțase că sporurile bugetarilor vor fi 

plafonate prin Legea Bugetului din acest an, iar aceasta va fi pusă mâine în 

debatere publică. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Ghinea, despre dezbaterile la PNRR: Vreau să dezvoltăm cât mai multe 

instrumente financiare; nu vreau să dăm doar granturi 

Dezbaterile publice pentru actualizarea Planului Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă vor fi terminate până la începutul lunii martie şi vreau să dezvoltăm cât 

mai multe instrumente financiare şi să dăm granturi doar acolo unde nu se poate 

imagina un alt instrument financiar pentru zona respectivă, a declarat, luni, 

ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea. 

 

Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene a organizat, luni, primele dezbateri 

publice pentru actualizarea Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, 

informează un comunicat al instituţiei. Temele dezbătute au fost: 'Cum susţinem 

Noua Generaţie? Politici pentru copii şi tineri, educaţie formală şi non-formală, 

oportunităţi', respectiv 'Cum stimulăm dezvoltarea la firul ierbii. Dezbatere 

Dezvoltare rurală, abordarea fiind specifică PNRR'. 

 

"Sunt 3 săptămâni în care ne-am propus să facem un fel de brainstorming naţional 

în care să adaptăm acest document. Prima săptămână a fost dedicată consultărilor 

cu ministerele, iar aceasta este dedicată consultărilor publice. Avem un obiectiv 

ambiţios: să terminăm până la începutul lunii martie şi sunt optimist că ne vom ţine 

de el", a declarat Cristian Ghinea. 

 

Acesta a anunţat că propunerile primite în cadrul consultărilor vor fi discutate cu 

Comisia Europeană şi a subliniat importanţa unui bune elaborări a PNRR. 

 

"PNRR are o alocare de 30 miliarde de euro, din care jumătate sunt împrumuturi şi 

îi vom da înapoi. Cu aceşti bani trebuie să fim foarte grijulii pentru că nu vreau să 

ne îndatorăm de la copiii noştri ca să dăm doar granturi. Vreau să dezvoltăm cât 

mai multe instrumente financiare şi să dăm granturi acolo unde nu se poate 

imagina niciun alt instrument financiar pentru zona respectivă", a explicat ministrul 

Cristian Ghinea. 
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În cadrul dezbaterii privind susţinerea noii generaţii au fost primite propuneri 

pentru susţinerea copiilor şi tinerilor, precum: dezvoltarea metodelor de învăţare 

non-formală în mediul în care trăiesc copiii care abandonează învăţământul 

obligatoriu, sprijinirea tinerilor şi ONG-urilor în domeniu, digitalizarea proceselor 

educaţionale şi creşterea calităţii educaţiei. 

 

Totodată, în cadrul dezbaterilor publice s-a discutat şi despre preluarea reformelor 

propuse prin Strategia SmartEdu şi prin proiectul naţional "România Educată", 

iniţiat de preşedintele României. Reprezentanţii tinerilor au punctat necesitatea de 

a sprijini toate categoriile de tineri, inclusiv pe cei care-şi finalizează studiile să-şi 

găsească un loc de muncă şi să-şi croiască un drum în viaţă. 

 

"În ceea ce priveşte dezvoltarea rurală, propunerile au vizat susţinerea Grupurilor 

de Acţiune Locală (GAL), a structurilor de economie socială, înfiinţarea de centre 

de agregare a producţiei agricole, susţinerea de activităţi sociale destinate tinerilor 

NEETs (Not in Education, Employment, or Training/care nu sunt înscrişi într-un 

program de educaţie, ocupare sau formare profesională)", se menţionează în 

comunicat. 

 

Potrivit MIPE, dezbaterile pentru actualizarea PNRR vor continua în această 

săptămână. 

 

"Mâine, 9 februarie, vor avea loc dezbaterile pe următoarele teme: Cum dezvoltăm 

inteligent şi durabil marile oraşe?, dezbatere cu Asociaţia Municipiilor, respectiv 

Cum valorificăm resursele mediului de afaceri. Reamintim faptul că săptămâna 

trecută MIPE a organizat consultările publice cu ministerele de linie şi cu entităţile 

relevante în diferite domenii", precizează ministerul. 

 

România va avea la dispoziţie 30,4 miliarde euro prin Mecanismul de Redresare şi 

Rezilienţă pentru implementarea Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Senat: Preşedintele Comisiei de afaceri europene, la reuniunea "Construirea 

unei Uniuni Europene a sănătăţii puternice" 

Preşedintele Comisiei pentru afaceri europene din Senat, Angel Tîlvăr, atrage 

atenţia că România este, în continuare, "la coada clasamentelor europene" în 

privinţa procentului din PIB alocat sănătăţii sau a accesului pacienţilor la 

medicamente inovatoare. 

 

"Ţara noastră este în continuare la coada clasamentelor europene în privinţa 

procentului din PIB alocat sănătăţii sau a accesului pacienţilor la medicamente 

inovatoare. Este revoltător faptul că în ultimele 3 luni tragediile se repetă în 

spitalele din România, 8 spitale COVID au luat foc, zeci de oameni şi-au pierdut 

viaţa şi nimeni nu este tras la răspundere", a afirmat, luni, Tîlvăr, care a participat, 

la reuniunea, desfăşurată în sistem de video conferinţă, pe tema "Construirea unei 

Uniuni Europene a sănătăţii puternice", între preşedinţii de comisii pentru afaceri 

europene din parlamentele ţărilor UE şi comisarul european pentru Sănătate şi 

Siguranţă Alimentară, Stella Kyriakides. 

 

Potrivit unui comunicat al Senatului transmis luni AGERPRES, la reuniune au fost 

prezentate măsurile Comisiei Europene în vederea construirii unei "Uniuni 

Europene a sănătăţii", în sensul abordării în comun a crizelor sanitare, pentru 

asigurarea unor sisteme reziliente, a unei mai bune pregătiri şi a unui răspuns mai 

rapid şi mai eficient în timpul crizelor actuale şi viitoare. 

 

Angel Tîlvăr consideră că "vaccinarea împotriva COVID-19 este o problemă de 

sănătate publică crucială pentru combaterea pandemiei, pentru ca viaţa oamenilor 

să revină la normalitate şi să se simtă în siguranţă". 

 

"Oamenii sunt interesaţi ca vaccinul să existe la timp, programările să se respecte, 

ritmul de vaccinare să crească. (...) Pentru ca cetăţenii europeni să nu-şi piardă 

încrederea în instituţiile europene şi în eforturile acestora, Uniunea Europeană 

trebuie să asigure un acces mai rapid la vaccinuri şi tratamente pentru COVID-19, 

prin achiziţii sistematice şi creşterea capacităţii de producţie, pentru a evita 

concurenţa dintre statele membre cauzată de lipsa sau insuficienţa vaccinurilor", a 

mai spus Tîlvăr, citat în comunicat. 
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Comisia Europeană îşi propune ca 70% din cetăţenii UE să fie vaccinaţi până în 

vara anului 2021. Dacă ritmul actual de vaccinare persistă, Uniunea ar ajunge la 

doar 15% până la sfârşitul lunii septembrie. Uniunea Europeană ar trebui să-şi 

intensifice efortul de vaccinare de 5 ori pentru a putea atinge acest obiectiv 

"ambiţios", aşa cum l-a numit comisarul european, se menţionează în comunicatul 

semnat de Tîlvăr. 

 

"Pentru a îndeplini cerinţele Comisiei, ţara noastră ar trebui să-şi tripleze numărul 

de doze zilnice de vaccin anti-COVID-19, vaccinând 89.429 de persoane pe zi. În 

actualul ritm al vaccinării, România ar putea atinge obiectivul propus de Comisia 

Europeană abia în 2022. Pentru România, asemeni celorlalte state membre ale 

căror speranţe de a ieşi din pandemie prin vaccinarea populaţiei depind 

indestructibil de blocul comunitar, furnizarea de către UE a dozelor de vaccinuri 

COVID-19 reprezintă adevărata proba de solidaritate şi echitate europeană", se 

arată în finalul comunicatului semnat de preşedintele Comisiei de afaceri europene 

din Senat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Alianța Organizațiilor Studențești din România (ANOSR) ”critică ferm” 

intenția guvernului de a limita transportul feroviar gratuit al studenților. 

Solicită Guvernului ”încetarea imediată a acestor demersuri”. 

Asociația precizează că prim-ministrul și echipa sa nu și-au găsit timp de la 

învestirea Guvernului să discute problemele și prioritățile studenților și cu toate 

acestea își continuă preocupările avute în ultimii ani de a elimina această facilitate 

pentru studenți.  

Reacțiile vin ca urmare a declarației lui Florin Cîțu despre o posibilă măsură de 

limitare a cheltuielilor bugetului de stat pentru anul 2021 prin reducerea subvenției 

pentru transportul studenților. Și președintele PNL s-a referit la posibilitatea 

eliminării acestei facilități: ”Există o propunere prin care să se revină la vechiul 

sistem în care să se deconteze un anumit număr de călătorii care sunt efectuate cu 

scopul deplasării în localitatea în care îşi efectuează studiile studenţii şi nu 

sistemul de gratuitate totală care a fost introdus de PSD”. 
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Studenții precizează că nu este prima data când Florin Câțu a vizat eliminarea 

gratuității studenților la transportul feroviar, acesta înaintând un amendament și în 

anul 2017, însă a renunțat la pe considerentul că impactul bugetar este redus.  

Gratuitatea pe tren reprezintă o măsură importantă pentru creșterea echității în 

învățământul superior, facilitând accesul și finalizarea studiilor studenților din 

medii socio-economice defavorizate. Măsura crește mobilitatea studenților, atât 

pentru participarea la schimburile de experiență, cât și pentru participarea la 

diverse manifestări organizate în diferite centre universitare.  

De asemenea, ANOSR aduce în discuție și problemele financiare ale studenților, 

care nu sunt deloc neglijabile. Conform Raportului Eurostudent VI, 38% dintre 

studenții români (media UE=29%) au probleme financiare moderate, cu mult peste 

media europeană și că impactul bugetar în ceea ce privește numărul de călătorii 

este unul redus, în valoare de 214.500.588 lei, reprezentând 0,0189% din Produsul 

Intern Brut prognozat pentru anul 2021  

„Guvernul nu este, aparent, preocupat să asculte aceste probleme, orientându-și 

atenția spre limitarea unui drept câștigat de studenți. Deși impactul bugetar este 

redus, astfel cum declara chiar domnul prim-ministru în 2017, beneficiile 

gratuității sunt extrem de mari atât pentru studenți, cât și pentru CFR Călători. 

Măsura este cu atât mai mult nepotrivită în situații de criză, care adâncesc 

inechitățile sociale. Așteptăm ca prim-ministrul să ia în calcul solicitările 

studenților, pentru a nu fi nevoiți să demarăm acțiuni suplimentare” a declarat 

Horia-Șerban Onița, președintele Alianței Naționale a Organizațiilor Studențești 

din România. 

Dreptul de a călători gratuit cu trenul, la clasa a II-a, a intrat în vigoare la 1 

februarie 2017 și de acesta beneficiază toți studenții înmatriculați la o formă de 

învățământ cu frecvență într-o instituție de învățământ superior acreditată, 

indiferent de distanță și numărul de călătorii. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Bode, despre investiile urgente care trebuie facute la MAI: "Aproximativ 

1.000 de posturi de politie au toaleta in fundul curtii sau nu au deloc" 

Ministrul de Interne a declarat luni seara ca aproximativ 1.000 de posturi 

de politie din cele 3.000 existente la nivel national au inca toaleta in fundul curtii 

sau nu au deloc toaleta. 

 

Lucian Bode a afirmat, la Digi24, ca ministerul pe care il conduce isi propune 

pentru 2021 atragerea a 500 de milioane de euro din fonduri europene, bani ce vor 

fi folositi pentru modernizarea infrastructurii. 

 

Trei sferturi din bugetul MAI este alocat platii salariilor si pensiilor angajatilor din 

sistem. Ministrul de Interne anunta ca vrea sa acceseze fonduri europene 

 

"M-am gandit de unde as putea sa aduc mai multi bani la buget in acest an si sa am 

o crestere fata de anul trecut. Si o crestere de aproape de 500%, vorbim de 

aproximativ 500 de milioane de euro, imi propun sa o aduc din fonduri europene. 

 

Am pe actualul exercitiu financiar 2014-2020 N+3 aproape 700 de milioane de 

euro disponibili. Pe Programul National de Redresare si Rezilienta 2021-2026 

ministerul nostru isi propune sa atraga aproape 1,3 miliarde de euro. Banii astia pot 

fi folositi pentru investitii", a spus Bode. 

 

Acesta a adaugat faptul ca printre prioritatile de investitii se numara construirea 

unui nou spital si modernizarea posturilor de politie. 

 

"Vrem sa relocam spitalul Gerota, avem un teren disponibil in zona Academiei de 

Politie Alexandru Ioan Cuza si sa construim un spital modern acolo. Vrem sa 

modernizam cladiri ale MAI care stau sa se prabuseasca. Eu am fost intr-o sectie 

de politie recent si m-am ingrozit. 

 

Noi avem aproape 3.000 de posturi de politie, din care aproximativ 2.000 in mediul 

rural, din care aproape 1.000 sunt cu toaleta inca in fundul curtii, din care aproape 

200 nu au toaleta, 178 mai exact. Aceasta este realitatea. 

 

https://ziare.com/stiri/politie/
https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/lucian-bode/stiri-lucian-bode/trei-sferturi-din-bugetul-mai-este-alocat-platii-salariilor-si-pensiilor-angajatilor-din-sistem-ministrul-de-interne-anunta-ca-vrea-sa-accese-fonduri-europene-1661223
https://ziare.com/lucian-bode/stiri-lucian-bode/trei-sferturi-din-bugetul-mai-este-alocat-platii-salariilor-si-pensiilor-angajatilor-din-sistem-ministrul-de-interne-anunta-ca-vrea-sa-accese-fonduri-europene-1661223
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Noi trebuie sa folosim la maxim atat bugetul de stat, cat si fondurile europene sa 

modernizam aceste institutii care trebuie sa fie fundamentale pentru statul roman", 

a subliniat ministrul de Interne. 

 

Potrivit acestuia, actualmente 76% din bugetul MAI merge catre plata salariilor 

celor 129.000 de angajati si catre cei peste 87.000 de pensionari. 

 

"Bani europeni pentru toaletele din fundul curtii" 

 

La finalul lunii ianuarie, ministrul de Interne, Lucian Bode, a declarat la B1TV, ca 

peste o mie de sectii de politie din mediul rural au toaleta in curte, iar 178 n-au nici 

macar atat. 

 

In acest context, el a precizat ca Ministerul pe care il conduce va accesa fonduri 

europene, mai precis 1,25 miliarde de euro, pentru reabilitari de imobile si dotari. 

 

"Vrem sa reabilitam 64 de cladiri ale structurilor Ministerului Afacerilor Interne. 

Apropo de sectii de politie: avem 2.800 de sectii de politie in mediul rural, din care 

peste 1.000 de sectii de politie sunt cu toaleta in fundul curtii si aproape doua sute, 

mai exact 178, sunt fara toaleta. Aceasta este situatia la acest moment si atunci este 

anormal sa ai fonduri europene la dispozitie pentru modernizarea acestor cladiri si 

sa nu le folosesti", a declarat Lucian Bode. 

 

Ministrul a spus apoi ca din banii europeni vor fi cumparate noi elicoptere, sute de 

ambulante si masini de pompieri si vor fi construite peste o suta de unitati de 

pompieri in mediul rural. 

Bode a mai afirmat ca Ministerul si-a propus relocarea Spitalului Gerota si 

construirea unuia nou pe un teren al Academiei de Politie. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/stiri/interne/schimb-de-stafeta-la-ministerul-de-interne-lucian-bode-il-inlocuieste-pe-marcel-vela-1652272
https://ziare.com/stiri/politie/politistii-pleaca-masiv-din-sistem-din-cauza-legii-pensionarii-1659171
https://ziare.com/stiri/politie/politistii-pleaca-masiv-din-sistem-din-cauza-legii-pensionarii-1659171
https://ziare.com/stiri/politie/politistii-pleaca-masiv-din-sistem-din-cauza-legii-pensionarii-1659171
https://ziare.com/stiri/pompieri/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 februarie 2021 15 

 

 Revenirea spectatorilor pe stadioane, decisă printr-un ordin comun al MTS 

şi Ministerului Sănătăţii 

Ministrul Tineretului şi Sportului, Eduard Novak, a avut, luni, o întâlnire cu 

ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, în scopul elaborării şi emiterii unui nou ordin 

comun care să reglementeze condiţiile revenirii spectatorilor la competiţiile 

sportive, transmite Agerpes. 

"La sediul Ministerului Sănătăţii a avut loc astăzi o întâlnire la care au participat 

ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, şi ministrul Tineretului şi Sportului, Eduard 

Novak, alături de subsecretarul de stat Cristian Ghiţă, în scopul elaborării şi 

emiterii unui nou ordin comun al celor două ministere", anunţă MTS pe pagina 

oficială de Facebook. 

Au fost analizate și dezbătute următoarele teme: 

1. Posibilitatea implementării unor proceduri mai rapide și mai puțin costisitoare 

pentru testarea sportivilor. 

2. Necesitatea de a crea un cadru clar pentru revenirea spectatorilor la competițiile 

sportive, strict reglementat, astfel încât sănătatea participanților să nu fie pusă în 

pericol, precum și condițiile în care vom putea avea spectatori în tribune la 

meciurile din cadrul EURO 2020. 

3. Informare asupra stadiului în care se află procesul de vaccinare a sportivilor din 

loturile naționale și olimpice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 CSM discuta joi proiectul de lege privind desfiintarea controversatei Sectiii 

Speciale 

Plenul Consiliului Superior al Magistraturii va discuta joi, 11 februarie, proiectul 

de lege privind desfiintarea Sectiei pentru investigarea infractiunilor din justitie, 

cunoscuta drept Sectia Speciala, potrivit ordinii de zi. Organismul are rol de a 

aviza consultativ proiectele de lege care vizeaza Justitia. 

 

https://www.facebook.com/MTS.Romania/photos/a.840171756127592/2404583526353066/
https://www.facebook.com/MTS.Romania/photos/a.840171756127592/2404583526353066/
https://ziare.com/stiri/justitie/
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In aceeasi sedinta urmeaza sa fie discutat si Raportul de activitate al Sectiei pentru 

investigarea infractiunilor din justitie pe anul 2020. 

 

Discutiile despre desfiintarea/ operationalizarea Sectiei Speciale au fost animate in 

CSM, in ultimii trei ani. Proiectul de desfiintare al acestei structuri a fost initiat de 

fostul ministru al Justitiei, Catalin Predoiu, si completat de actualul ministru, 

Stelian Ion. 

 

Desfiintarea, in programul de guvernare 

 

Pe 31 decembrie 2020, ministrul Justitiei, Stelian Ion, a anuntat ca trimite catre 

Consiliul Superior al Magistraturii proiectul pentru desfiintarea Sectiei de 

Investigare a Infractiunilor din Justitie (SIIJ) in vederea obtinerii unui aviz, 

precizand ca sunt eliminate "asa-zisele superimunitati al judecatorilor si 

procurorilor". 

 

El a mentionat si ca va fi transmis catre GRECO (Grupul Statelor impotriva 

Coruptiei - organism al Consiliului Europei) un raspuns ca in programul de 

guvernare este stabilita prioritatea desfiintarii SIIJ. 

 

"Inca de la preluarea acestui mandat, am discutat in cadrul Directiei de elaborare a 

actelor normative in sensul de a face unele corecturi ale proiectului de lege 

referitor la desfiintarea Sectiei de Investigare a Infractiunilor din Justitie si a 

trimite acest proiect catre Consiliul Superior al Magistraturii in vederea obtinerii 

unui aviz. Am facut acest lucru, iar in cursul zilei de astazi vom trimite 

catre CSM proiectul. Vreau sa va fac precizarea ca din proiectul initial de lege am 

pastrat doar partea referitoare la desfiintarea SIIJ, eliminand celalalte articole care 

se refereau la asa-zise super imunitati ale judecatorilor si procurorilor pe care nici 

acestia nu le cerusera si care din punctul meu de vedere nu isi aveau locul in acest 

proiect de lege", a transmis Stelian Ion. 

 

El a mentionat ca va fi trimisa catre GRECO o informare legata de SIIJ. 

 

 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/stelian-ion-despre-sectia-speciala-1654698
https://ziare.com/politica/stiri-politice/stelian-ion-despre-sectia-speciala-1654698
https://ziare.com/stiri/magistrati/marcel-ciolacu-considera-ca-sectia-speciala-nu-trebuie-desfiintata-1657326
https://ziare.com/stiri/magistrati/marcel-ciolacu-considera-ca-sectia-speciala-nu-trebuie-desfiintata-1657326
https://ziare.com/predoiu/
https://ziare.com/stiri/magistrati/stelian-ion-despre-sectia-speciala-nu-am-spus-ca-sunt-niste-sfinti-1657993
https://ziare.com/stiri/magistrati/stelian-ion-despre-sectia-speciala-nu-am-spus-ca-sunt-niste-sfinti-1657993
https://ziare.com/stiri/mandat/
https://ziare.com/stiri/csm/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 februarie 2021 17 

 

"O a treia chestiune este cea legata de raspunsul pe care il vom trimite in cursul 

zilei de azi catre GRECO. Pana la sfarsitul anului trebuie sa trimitem acest raspuns 

suplimentar fata de ceea ce s-a raspuns pana acum. Le vom spune ca avem in 

programul de guvernare clar stabilita prioritatea desfiintarii Sectiei de Investigare a 

Infractiunilor din Justitie, o chestiune solicitata in mod expres, in mod argumentat 

de catre GRECO. De asemenea, in plus avem prinsa in programul de guvernare 

chestiunea referitoare la procedura de numire a procurorilor de rang inalt, in sensul 

intaririi rolului Consiliului Superior al Magistraturii", a mai afirmat Stelian Ion. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CCR discută sesizarea Avocatului Poporului privind constituirea 

completelor de judecată 

Curtea Constituţională a României discută, marţi, sesizarea Avocatului Poporului 

cu privire la constituirea completelor de judecată. 

 

Potrivit ordinii de zi a şedinţei, judecătorii constituţionali dezbat sesizarea 

Avocatului Poporului asupra dispoziţiilor art.19 alin.(3), art. 29 alin.(1), art.31 

alin.(1) lit.c) şi ale art.52 alin.(1) din Legea nr. 304/2004 privind organizarea 

judiciară. 

 

Avocatul Poporului spune în sesizare că dispoziţiile criticate aduc atingere art. 2l 

alin.(3), art.73 alin. (3) lit.l ), art. 126 alin. (l) şi alin. (4) şi art. 147 alin. (a) din 

Constituţie. 

 

"Examinând prevederile legale invocate, care stabilesc atribuţia colegiilor de 

conducere (al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie şi al celorlalte instanţe de judecată) 

de a reglementa compunerea completelor de judecată, prin raportare la 

considerentele Deciziilor nr.68512018 şi nr. 41712019 ale Curţii Constituţionale, 

constatăm că acestea contravin prevederilor art. 2l alin. (3) din Constituţie privind 

dreptul la un proces echitabil, în componenta sa referitoare la stabilirea prin lege a 

instanţei judecătoreşti, a art. 73 alin. (3) lit.l) teza a II-a şi art. 126 alin. ( I ) şi alin.  
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(4) din Constituţie, potrivit cărora 'organizarea şi funcţionarea Consiliului Superior 

al Magistraturii, a instanţelor judecătoreşti, a Ministerului Public şi a Curţii de 

Conturi", respectiv 'Competenţa instanţelor judecătoreşti şi procedura de judecată 

sunt prevăzute numai prin lege', iar, 'Compunerea Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie 

şi regulile de funcţionare a acesteia se stabilesc prin lege organică', precum şi celor 

ale art. 147 alin. (4) din Legea fundamentală privind obligativitatea deciziilor 

Curţii Constituţionale", se arată în sesizare. 

 

Semnatarul menţionează că, întrucât actul astfel adoptat este unul administrativ, 

conţinutul său nu poate viza aplicarea şi interpretarea legii de procedură. "Or, 

modul de desemnare a membrilor completelor ţine tocmai de aplicarea normelor 

procedurale. Colegiul de conducere al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie nu poate 

prelua atribuţii jurisdicţionale din chiar sfera de competenţă primară a puterii 

judecătoreşti", explică Avocatul Poporului. 

 

Avocatul Adrian Toni Neacşu, fost membru al Consiliului Superior al 

Magistraturii, explică, într-o postare pe Facebook, că Avocatul Poporului cere 

Curţii Constituţionale să constate că textele din legea de organizare judiciară care 

permit colegiilor de conducere să stabilească arbitrar componenţa completelor 

colegiale, iar nu în mod aleatoriu, sunt neconstituţionale. 

 

"În şedinţa de marţi, Curtea Constituţională discută sesizarea Avocatului Poporului 

din 2019 privind nelegalitatea constituirii completelor de judecată colegiale la 

ÎCCJ şi la toate celelalte instanţe. Mai exact, pe calea excepţiei de 

neconstituţionalitate ridicată direct, Avocatul Poporului solicită CCR să constate că 

textele din legea de organizare judiciară care permit colegiilor de conducere să 

stabilească arbitrar componenţa completelor colegiale, iar nu în mod aleatoriu, sunt 

neconstituţionale. În acest dosar, am trimis şi eu în 26.11.2019 un Amicus Curiae 

în care susţin şi întăresc argumentele Avocatului Poporului în special în ce priveşte 

neconstituţionalitatea textului de lege care permite ÎCCJ să stabilească completele 

de judecată fără tragerea la sorţi, sau în orice altă modalitate aleatorie care nu 

înseamnă aşezarea cu mâna a judecătorilor care le compun", spune avocatul.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Lista serviciilor medicale pe care le vei putea accesa la distanță, inclusiv de 

acasă. Telemedicina, una dintre cele mai mari schimbări post-pandemie în 

sistemul medical 

Consultațiile la distanță, oferite prin telefon sau online, pe care o parte dintre 

medici și asociațiile de pacienți și le doreau de ani buni, vor deveni o obișnuință și 

în România. Permisă temporar doar pe perioada pandemiei, telemedicina va fi 

acum reglementată oficial în țara noastră. Ministerul Sănătății a publicat, într-un 

proiect de Hotărâre de Guvern aflat în dezbatere publică, lista specialităților 

medicale și a serviciilor ce vor putea fi oferite prin telemedicină. Important de 

știut: pacientul are dreptul să refuze interacțiunea prin telemedicină, dacă nu 

dorește această formulă de consultație. 

 

În noiembrie anul trecut, Guvernul a aprobat, la solicitarea Ministerului Sănătății, 

Ordonanța de Urgență pentru completarea Legii nr. 95/2006 privind reforma în 

domeniul sănătății. Actul normativ reglementa posibilitatea furnizării serviciilor 

medicale la distanță, prin telemedicină. 

 

Ministerul Sănătății a elaborat acum un proiect de Hotărâre de Guvern, publicat în 

transparență, ce conține lista specialităților medicale și a serviciilor ce vor putea fi 

oferite prin telemedicină, precum și condițiile de organizare și funcționare a 

telemedicinei și modalitățile de acordare a serviciului de telemedicină. 

 

Telemedicina este definită ca actul medical furnizat prin telemedicină presupune 

utilizarea tehnologiei informației și mijloacelor electronice de comunicare pe 

infrastructura care permite asigurarea calității actului medical, potrivit proiectului 

de act normativ. Actul medical furnizat prin telemedicină trebuie să respecte toate 

drepturile şi obligaţiile pe care le implică orice act medical. 

 

În mai anul trecut, la scurt timp după ce telemedicina fusese permisă oficial în 

România dar numai temporar, pe perioada pandemiei, HotNews.ro scria, pe larg, 

despre avantajele, limitele și dezavantajele telemedicinei și necesitatea ca ea să fie 

reglementată oficial în țara noastră. 
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Citește aici pe larg un amplu material HotNews.ro pe tema telemedicinei: 

 Cum a transformat coronavirusul consultația la medic. Telemedicina, 

probabil cea mai mare schimbare post-pandemie din sistemul medical 

din România 

"Prin adoptarea OUG 196/2020 si completarea Legii 95/2006 privind reforma în 

domeniul sănătăţii se crează premisele pentru cresterea accesibilităţii la servicii 

medicale pentru pacienti și pentru cresterea calitatii actului medical prin 

telemedicina care înseamnă furnizarea de servicii de asistență medicală bazată pe 

utilizarea tehnologiei informatiei și a comunicatiilor (TIC), în situații în care 

cadrul medical și pacientul (sau două cadre medicale) se află în locații diferite. 

În acest fel creşte nu doar accesul la servicii medicale, a persoanelor din zonele 

rurale, din zonele geografice mai puţin accesibile sau din zonele care înregistrează 

deficit în ceea ce priveşte asigurarea asistenţei medicale de specialitate în anumite 

specialităţi clinice, dar si calitatea serviciilor medicale furnizate tuturor 

pacienților", se arată în nota de fundamentare a proiectului de Hotărâre de Guvern 

lansat în dezbatere publică. 

 Proiectul de Hotărâre de Guvern care stabilește ce servicii medicale și din ce 

specialități medicale vor putea fi acordate prin telemedicină poate fi 

consultat integral în documentul atașat aici. 

 Nota de fundamentare a proiectului de Hotărâre de Guvern poate fi 

consultată integral aici. 

Lista serviciilor medicale care vor putea fi acordate prin telemedicină: 

Ce servicii medicale vor putea fi acordate prin telemedicină: 

 a) Teleconsultații pentru stabilirea diagnosticului, monitorizarea preventivă a 

stării de sănătate, interpretarea rezultatelor investigațiilor medicale; 

stabilirea tratamentului; indicarea unor metode de prevenţie a bolilor şi 

accidentelor; 

 b) Telepatologia, în scopul interpretării datelor și imaginilor microscopice de 

către specialiștii anatomopatologi și stabilirii unui diagnostic; 

https://www.hotnews.ro/stiri-lumea_in_schimbare-24021770-cum-transformat-coronavirusul-consultatia-medic-telemedicina-probabil-cea-mai-mare-schimbare-post-pandemie-din-sistemul-medical-din-romania.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-lumea_in_schimbare-24021770-cum-transformat-coronavirusul-consultatia-medic-telemedicina-probabil-cea-mai-mare-schimbare-post-pandemie-din-sistemul-medical-din-romania.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-lumea_in_schimbare-24021770-cum-transformat-coronavirusul-consultatia-medic-telemedicina-probabil-cea-mai-mare-schimbare-post-pandemie-din-sistemul-medical-din-romania.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-8-24591051-0-proiect-telemedicina.odt
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-8-24591051-0-proiect-telemedicina.odt
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-8-24591052-0-nota-fundamentare.odt
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-8-24591052-0-nota-fundamentare.odt
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 c) Teleradiologia, în scopul transmiterii electronice a imaginilor radiologice 

și interpretării lor de către specialiștii în radiologie-imagistică medicală în 

vederea stabilirii unui diagnostic; 

 d) Telemonitorizarea unor afecțiuni, în scopul supravegherii stării de 

sănătate a pacienților, servicii de suport pentru pacienți; 

 e) Teleexpertiza în scopul schimbului de opinii medicale la distanță între mai 

mulți medici inter sau intra – disciplinar; 

 f) Teleasistența în scopul efectuării unor proceduri medicale, care presupun 

integrarea în timp real a unor date de la distanță, inclusiv opinii ale unor 

profesioniști din domeniul sănătății. 

 

Vor putea fi acordate servicii medicale prin telemedicină în urmatoarele 

specialități: 

 a) Anatomie patologică 

 b) Alergologie și imunologie clinică 

 c) Boli infecțioase 

 d) Cardiologie 

 e) Cardiologie pediatrică 

 f) Chirurgie cardiovasculară 

 g) Chirurgie generală 

 h) Chirurgie orală și maxilo-facială 

 i) Chirurgie pediatrică 

 j) Chirurgie plastică-microchirurgie reconstructivă 

 k) Chirurgie toracică 

 l) Chirurgie vasculară 
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 m) Dermatovenerologie 

 n) Diabet zaharat, nutriție și boli metabolice 

 o) Endocrinologie 

 p) Gastroenterologie 

 q) Gastroenterologie pediatrică 

 r) Genetică medicală 

 s) Geriatrie și gerontologie 

 t) Hematologie 

 u) Hematologie pediatrică 

 v) Medicină de familie 

 w) Medicină internă 

 x) Medicină de laborator 

 y) Medicina muncii 

 z) Nefrologie 

 aa) Nefrologie pediatrică 

 bb) Neonatologie 

 cc) Neurologie 

 dd) Neurochirurgie 

 ee) Neurologie pediatrică 

 ff) Obstetrică-ginecologie 

 gg) Oftalmologie 

 hh) Oncologie medicală 

 ii) Oncologie pediatrică 
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 jj) Ortopedie pediatrică 

 kk) Ortopedie și traumatologie 

 ll) Otorinolaringologie 

 mm) Pediatrie 

 nn) Pneumologie 

 oo) Pneumologie pediatrică 

 pp) Psihiatrie 

 qq) Psihiatrie pediatrică 

 rr) Radiologie imagistică medicală 

 ss) Radioterapie 

 tt) Recuperare, medicină fizică și balneologie 

 uu) Reumatologie 

 vv) Urologie 

 ww) Servicii de sănătate conexe actului medical furnizate de psihologi în 

specialitatea psihologie clinică, consiliere psihologică, psihoterapie și 

psihopedagogie specială - logopezi şi kinetoterapeuţi 

Cum va funcționa concret acordarea asistenței medicale prin telemedicină 

 

Serviciile medicale cuprinse în lista de mai sus pot fi furnizate de către 

profesioniști în domeniul sănătății, din unități sanitare care pot furniza serviciile 

medicale și în format tradițional, față în față, în cabinet și care au autorizație 

sanitară de funcționare, prevede proiectul de Hotărâre de Guvern: 

 

Actul medical furnizat prin telemedicină presupune utilizarea tehnologiei 

informației și mijloacelor electronice de comunicare pe infrastructura care permite 

asigurarea calității actului medical și trebuie să respecte toate drepturile şi 

obligaţiile pe care le implică orice act medical. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 februarie 2021 24 

 

Condiţiile de organizare şi funcţionare a telemedicinei la nivelul unităţilor 

sanitare, care pot asigura asistenţa medicală profilactică şi curativă la 

distanţă sunt următoarele: 

 a) asigurarea condiţiilor tehnice pentru furnizarea serviciului; 

 b) instruirea pentru utilizarea sistemelor și platformelor de comunicare și 

transmisie de date; 

 c) respectarea cerințelor legale privind prelucrarea datelor cu caracter 

personal, confidențialitatea și securitatea informațiilor legate de starea de 

sănătate a pacientilor; 

 d) securizarea şi păstrarea tuturor informațiilor și documentelor de la pacient 

sau a documentelor rezultate în urma actului medical furnizat prin 

telemedicină într-un dosar fizic sau electronic al pacientului; 

 e) asigurarea dreptului medicului de a decide cu privire la oportunitatea 

furnizării sau continuării serviciului medical prin telemedicină. 

 

Furnizorii de servicii medicale prin telemedicină trebuie să informeze pacientul 

referitor la identitatea și calificarea profesioniștilor din domeniul medical care 

acordă serviciile medicale, iar înainte de începerea oricărei interacțiuni prin 

telemedicină pacientul trebuie să primească detalii cu privire la modul în care se va 

desfășura actul medical prin telemedicină și cu tarifele serviciului medical prin 

telemedicină, mai prevede proiectul de HG aflat în dezbatere publică. 

 

Consimțământul pacientului este necesar pentru accesarea oricărei platforme sau 

pentru furnizarea oricărui serviciu prin telemedicină, iar unitățile sanitare vor avea 

obligația să dovedească existența consimțământului pacientului prin orice mijloc 

de probă. 

De asemenea, pacientul are dreptul să refuze interacțiunea prin telemedicină, dacă 

nu dorește această formulă de consultație. 

 

Platformele, aplicațiile fixe și mobile, precum și website-urile utilizate de furnizori 

pentru servicii de telemedicină, trebuie să asigure posibilitatea de verificare în 
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legătură cu fidelitatea și securitatea transmiterii datelor, și trebuie să ofere asistență 

pentru utilizatori. 

În cadrul platformelor, a aplicațiilor informatice și a website-urilor utilizate 

de furnizori pentru servicii de telemedicină vor fi listate detalii referitoare la: 

 a) numele și calificarea profesioniștilor care furnizează serviciile medicale; 

 b) modalitatea de contact a medicului; 

 c) tarifele pentru actul medical furnizat prin telemedicină; 

 d) detalii referitoare la serviciul de suport tehnic și modul de conectare; 

 e) limitele serviciilor de telemedicină și posibilitatea medicului și pacientului 

de a transforma oricând serviciul într-unul clasic, în cabinet. 

 

Serviciile de telemedicină vor putea fi acordate: 

 a) prin transmiterea imediată a informațiilor între profesioniști din domeniul 

sănătații și pacient, în timp real, când aceștia sunt prezenți simultan, dar la 

distanță, prin intermediul unui mijloc de comunicare la distanță, platformă, 

aplicație sau website și/sau alte echipamente de tip smartphone sau 

echipamente de videoconferință. 

 b) Prin schimbul de date medicale preînregistrate, fără a fi necesară prezența 

profesioniștilor din domeniul sănătății și a pacientului, în același timp. În 

această situație, profesionistul în domeniul sănătății sau pacientul, obține și 

stochează datele clinice și de sănătate necesare și apoi le transferă la alt 

profesionist din domeniul sănătății pentru o analiză ulterioară în vederea 

interpretării datelor transmise, stabilirii unui diagnostic și / sau 

tratamentului. Transmiterea datelor clinice și de sănătate se poate face sub 

formă de date, imagini digitale, audio, video clipuri, înregistrări sau aplicații 

web. 

În oricare dintre situații, procesarea datelor personale ale pacienților referitoare la 

sănătate se face cu respectarea reglementarilor privind protecția datelor cu caracter 

personal și drepturilor pacientului. 
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Unitățime medicale care vor oferi servicii de telemedicină vor avea obligația să 

garanteze confidențialitatea și securitatea informațiilor legate de starea de sănătate 

a beneficiarilor acestor servicii pe tot parcursul procedurilor de colectare, 

prelucrare, utilizare și stocare a datelor personale și să respecte drepturile și 

libertățile fundamentale, inclusiv drepturile fundamentale referitoare la protecția 

vieții private și a datelor personale, în conformitate cu prevederile legale în vigoare 

referitoare la protecția datelor personale. Asigurarea calităţii serviciilor de 

telemedicină este responsabilitatea furnizorului, mai prevede proiectul de act 

normativ. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Mediul de afaceri: Măsura 3 pentru granturi de investiţii nu îşi atinge 

obiectivul. Dintre cele 27.000 de firme aplicante la această măsură, circa 75% 

au obţinut 100 de puncte 

Florin Jianu, preşedintele Consiliului Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi 

Mijlocii din România 

Reprezentanţii mediului de afaceri susţin că Măsura 3, cea care presupune 

acordarea de granturi pentru investiţii în valoare de până la 200.000 de euro, nu şi-

a atins scopul, având în vedere că circa 75% dintre companiile înscrise au obţinut 

punctajul maxim, iar procentul mediu de cofinanţare a fost de aproape 60%. 

„Dintre cele 27.000 de firme aplicante la această măsură, 20.946 ( circa 75%) au 

avut 100 de puncte. În momentul în care ai 75% dintre firmele care aplică la un 

program cu maximum de puncte, acel program nu şi-a atins obiectivul, adică nu a 

reuşit să facă o diferenţiere între cei care au aplicat, o diferenţiere care să arate 

eficacitatea acestui program. Cofinanţarea medie este de 59,23%, adică aproape 

60%, o cofinanţare mult prea mare pentru a atinge obiectivul acestui program, 

adică să îi ajute pe cei care au nevoie“, a spus Florin Jianu, preşedintele Consiliului 

Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România (CNIPMMR), în 

cadrul unei conferinţe de presă. 

(Sursa: zf.ro) 
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 G4Media: România cere Bruxelles-ului să intervină pe lângă Londra în 

problema discriminării cetățenilor la taxarea pentru vize 

România cere Comisiei Europene să intervină pe lângă Londra pentru ca cetățenii 

ei să nu mai fie discriminați la taxarea pentru vizele de muncă introduse după 

Brexit  

Reprezentantul permanent al României pe lângă Uniunea Europeană solicită 

Comisiei Europene să intervină pe lângă Marea Britanie în problema taxelor 

dicriminatorii pe care le impune pentru cetățenii români.  

Potrivit G4Media.ro, ambasadorul român a semnat o scrisoare alături de omologii 

din Bulgaria, Estonia, Lituania și Slovenia prin care solicită Comisiei Europene să 

transmită Londrei „un puternic semnal politic”. 

Demersul vine după ce Marea Britanie a fost acuzată de discriminarea cetățenilor 

din aceste cinci țări. 

După Brexit, Londra a introdus taxe pentru vizele de muncă solicitate de cetățenii 

europeni. 

Cetățenii din 25 de țări, dintre care 21 din Uniunea Europeană, primesc reduceri de 

55 de lire sterline la taxa pe care trebuie să o plătească pentru a aplica pentru o viză 

de lucru în Marea Britanie, categoriile țintite fiind antreprenori, lucrători în 

sistemul medical, cercetători sau angajați temporari. Mai mult, angajatorii britanici 

care angajează din aceste țări nu trebuie să mai plătească o taxă de 199 de lire 

pentru emiterea unui „certificat de sponsorizare”, fapt ce mărește stimulentele 

pentru angajatori să caute forță de muncă mai degrabă din aceste țări decât din 

celelalte. Printre țările care nu se bucură însă de aceste scutiri se numără 

România, Bulgaria, Estonia, Lituania și Slovenia. 

 „Din perspectiva noastră, acest tratament diferențiat trebuie să fie atent verificat. 

Problema nu este neapărat legată de cele 55 de lire pe care cetățenii din cele cinci 

state membre trebuie să le plătească în plus față de alți cetățeni europeni, ci de 

tratamentul diferențiat în mod clar”, a declarat un diplomat european, citat 

de Politico. 

https://www.g4media.ro/exclusiv-romania-si-alte-patru-state-ue-solicita-comisiei-europene-sa-transmita-un-puternic-semnal-politic-marii-britanii-din-cauza-taxelor-discriminatorii-la-intrarea-in-tara-pentru.html
https://www.g4media.ro/exclusiv-romania-si-alte-patru-state-ue-solicita-comisiei-europene-sa-transmita-un-puternic-semnal-politic-marii-britanii-din-cauza-taxelor-discriminatorii-la-intrarea-in-tara-pentru.html
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Scrisoarea celor cinci ambasadori, consultată de G4Media.ro, a fost transmisă 

vineri Comisiei Europene și este adresată lui Maros Sefcovic, vicepreședinte al 

Comisiei Europene, și lui Michel Barnier, consilier special al președintelui 

Comisiei Europene, fost negociator șef al acordului de retragere din UE al Marii 

Britanii. „Suntem de părere că această problemă trebuie urmărită la nivelul 

Comisiei, dat fiind că ridică îngrijorări legitime din cauza regimului discriminator 

aplicat de autoritățile britanice unor cetățeni UE”, spune cei cinci ambasadori în 

scrisoare. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ungaria acuză România și Ucraina că nu au oprit covoarele de deșeuri de pe 

râurile care intră pe teritoriul său 

Ungaria acuză România și Ungaria că nu au oprit poluarea de pe râurile Tisa și 

Someș care intră pe teritoriul său, după inindațiile din această perioadă. Foto: Getty 

Images 

În urma inundaţiilor, covoare de deşeuri de plastic au fost aduse în ultimele zile de 

ape peste graniţă în Ungaria, conform autorităţilor de acolo. Ungaria ceruse 

anterior statelor vecine din amonte, Ucraina şi România, să oprească poluarea cu 

deșeuri, transmite Reuters. 

Până luni, unităţile de eliminare a deşeurilor plutitoare au îndepărtat 500 de metri 

cubi de pe râurile Tisa şi Someş, a declarat Gabriella Siklos, purtătoare de cuvânt a 

Direcţiei pentru gestionarea apelor din Ungaria. 

Sticle de plastic ajung în apele Tisei din Ucraina şi pe râul Someş care curge din 

România, a spus Gabor Molnar, inginer în cadrul direcţiei, adăugând că deşeurile 

sunt numărate de colegii săi situaţi în amonte, la intrarea în Ungaria, 

transmite Agerpres. 

"La Tivadar (un sat de pe Tisa), 50-70 de sticle ajung în continuare în fiecare 

minut, iar cifre similare sunt pe râul Someş", a declarat el. 

https://www.agerpres.ro/planeta/2021/02/08/inundatiile-trimit-covoare-de-deseuri-in-aval-in-ungaria--657451
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În timp ce o mare parte din resturile care curg în aval sunt materiale organice luate 

de ape la creşterea nivelului râurilor, Molnar a precizat că există şi deşeuri 

menajere, inclusiv papuci şi chiar televizoare, alături de sticle de plastic. 

Deşeurile plutitoare aduse de ape la graniţa Ungariei la sfârşitul săptămânii trecute 

au impus desfăşurarea echipelor însărcinate cu eliminarea acestora pentru a şasea 

oară în ultimul an şi jumătate, a notat Siklos, adăugând că această cantitate de 

resturi a fost similară cu cea din cazurile anterioare. 

În luna iulie a anului trecut, preşedintele Ungariei, Janos Ader, a solicitat Ucrainei 

şi României să stopeze poluarea celor două râuri importante care curg pe teritoriul 

Ungariei, după ce inundaţiile au provocat "covoare murdare" din sticle de plastic 

de la vecinii săi, notează Reuters. Ader a cerut celor doi şefi de stat să le solicite 

autorităţilor din ţările lor să rezolve problema. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 PE vrea o nouă strategie a relațiilor UE-Rusia. “Toate statele membre UE să 

arate solidaritate maximă cu Germania, Polonia și Suedia” 

Parlamentul European cere revizuirea relațiilor UE-Rusia și condamnă expulzarea 

de către Rusia a celor trei diplomați europeni din Germania, Suedia și Polonia. 

Sean Gallup/ Getty Images 

Parlamentul European condamnă expulzarea celor trei diplomați UE din Rusia, 

care vine împotriva acordurilor internaționale semnate de Kremlin. Legislativul 

european cere statelor europene să se solidarizeze în spatele Germaniei, Poloniei și 

Suediei și de asemenea să fie revizuită strategia Uniunii față de relațiile cu Rusia. 

“Condamnăm cu tărie recenta decizie a Federației Ruse de a expulza din țară trei 

diplomați ai UE, respectiv din Germania, Polonia și Suedia. Expulzarea 

diplomaților este complet nejustificată și vine împotriva scrisorii și spiritului 

convenției de la Viena, care permite în mod explicit diplomaților să constate prin 

toate formele legale condițiile și evoluțiile din statele în care se află, și să raporteze 

înapoi guvernelor care i-a trimis. 

https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/presedintele-ungariei-le-cere-omologilor-din-romania-si-ucraina-sa-stopeze-poluarea-cu-plastic-de-pe-tisa-si-somes-1334659
https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/presedintele-ungariei-le-cere-omologilor-din-romania-si-ucraina-sa-stopeze-poluarea-cu-plastic-de-pe-tisa-si-somes-1334659
https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia/rusia-expulzeaza-trei-diplomati-ue-care-au-participat-la-manifestatiile-de-sustinere-a-lui-navalnii-1447011
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Astfel, cerem Federației Ruse să respecte legea internațională și să revină asupra 

deciziei. A nu face acest lucru va fi alt semnal al voinței Federației Ruse de a nu 

respecta angajamentele internaționale pe care în mod arbitrar și le-a asumat. 

Le solicităm tuturor statelor membre UE să arate solidaritate maximă cu Germania, 

Polonia și Suedia și să ia toți pașii adecvați pentru a arăta coeziunea și forța 

Uniunii noastre. 

De asemenea reiterăm apelul Parlamentului European de a concepe o nouă 

strategie pentru relațiile UE cu Rusia, centrate în jurul sprijinului pentru societatea 

civilă, care promovează valori democratice, statul de drept, liberățile fundamentale 

și drepturile omului. 

Având în vedere acestea, salutăm intenția declarată a vicepreședintelui Comisiei 

Europene/ Înaltul Reprezentant pentru Afaceri Externe și Politică de Securitate, 

Josep Borrell, pentru a avea o discuție dedicată pe relațiile Rusia-UE cu statele 

membre UE în cadrul Consiliului de Afaceri Externe de pe 22 februarie, care ar 

trebui să includă adoptarea noilor sancțiuni, acolo unde este adecvat, de asemenea 

în cadrul de lucru al regimului recentelor sancțiuni aprobate de UE pentru 

nerespectarea drepturilor omului”, arată o declarație a parlamentarilor europeni în 

fruntea gestionării relațiilor UE-Rusia. 

Rusia a declarat persona non grata trei diplomați din Suedia, Polonia și Germania, 

care au participat la manifestațiile de susținere a lui Alexei Navalnîi pe 23 ianuarie. 

Șeful diplomației europene, Josep Borrell, a aflat știrea chiar în timpul vizitei sale 

la Moscova și a cerut „reevaluarea” deciziei. 

Rusia își apără decizia de a expulza diplomaţi europeni, dând în același timp 

asigurări că vrea să-şi „dezvolte” relaţiile cu Uniunea Europeană. Kremlinul dă de 

înțeles că și pe viitor va proceda la fel, în caz de „ingerinţă”. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia/rusia-spune-ca-vrea-sa-se-apropie-de-ue-dar-isi-apara-decizia-de-expulzare-a-diplomatilor-occidentali-1448191

